
 
 
Vuoden 2020 valtuustoaloitteet ja kyselyt  
 
15.2.2021 Kaupunginhallitus, vastauksia kursiivilla. 
 
 
Kvalt 17.2.2020 1. Vuorenmaa Heino ja Mäkinen Janne (Kesk.), valtuustoaloite 17.2.2020. 

Rekkaparkin rakentamiseksi Haapavedelle. 
 
 Erillinen pysäköinti ja levähdysalue, joka olisi palvelujen lähellä, olisi 

kestävä ratkaisu pysäköintipaikkojen tarpeen tyydyttämiseksi. Erillinen 
pysäköintialue edellyttäisi taajamassa kaavamuutoksen. Pienen noin 10-
paikkaisenpysäköintikentän rakentamisen kustannukset voivat olla yli 
400000e. 

 
 Asiaa voidaan vielä jatkojalostaa ja selvitellä erilaisia vaihtoehtoja. 
 
Kvalt 15.06.2020  1. Joentakanen Esko, valtuustoaloite (Vas.) 15.6.2020. Kalliossa on 

tulevaisuus, tarvitsemme energiavarastoja! 
 
 Saatetaan tietoon alan toimijoille sekä energiayhtiölle, jonka toimenkuvaan 

asia kuuluu. 
 
 2. Joentakanen Esko, valtuustoaloite (Vas.) 15.6.2020. CLT- yrittäjänhaku 

päälle. 
 
 Asia on selvittämisen arvoinen. Haapavetiset puualan yritykset tulee koota 

yhteen ja selvittää, miten haapavetinen puunjalostus pystyy ostamaan ja 
käyttämään riittävän määrän mahdollisen CLT-tehtaan ja yrityksen tuotteita 
sen kannattavan liiketoiminnan takaamiseksi. Esitys lisätään 
elinkeinotoimen selvitettävien asioiden listalle. Selvitettävä asia sopii hyvin 
asialistalle, jossa selvitetään kerralla useampi aloite kiertotalouden 
edistämiseksi Haapaveden ympäristössä. 

 
 3. Ritola Sami, valtuustokysely. Missä vaiheessa kummiraha-

valtuustoaloitteen käsittely on? 
 
- Asiassa selvitetään viranhaltijatyönä erilaisia kuntien vaihtoehtoja ja 

niistä saatuja tuloksia/vaikuttavuutta. Rahan määrä/ 
maksuperuste/hallinnointi on rahaa maksavissa kunnissa järjestetty 
hyvin eri tavoin. Asiaa tulevat käsittelemään hyte-ryhmä sekä 
hyvinvointilautakunta. Kummi/vauvaraha -asia on talousarvioasia sekä 
mahdollisesti osa myös laajempaa kaupungin 
vetovoima/brändikokonaisuutta.   

 
 
Kvalt 07.09.2020  1. Vuorenmaa Heino, valtuustokysely. Halpa-Hallin suojatien valaistuksen 

parantamisen tilanne? 
 

- Vs. kaupunginjohtaja Kimmo Hinnon vastaus: Valaistus kyseisellä 
suojatiellä tullaan parantamaan ELY-keskuksen 100% rahoituksella. 

 
2. Joentakanen Esko, valtuustoaloite (Vas.) 7.9.2020. Pesuhanat 
turvallisemmiksi ja taloudellisemmiksi. 
 
Uusissa kohteissa asia otetaan huomioon. Vanhoissa kohteissa asiaa 
tarkastellaan tapauskohtaisesti tarpeen mukaan hanojen vaihdon 
yhteydessä. Kyseisiä lisälaitteita hanoihin ei tällä hetkellä löydy Suomeen 



tyyppihyväksyttyinä. Tyyppihyväksymättömien lisälaitteiden käyttö on 
ehdottomasti kielletty.  
 
3. Joentakanen Esko, valtuustoaloite (Vas.) 7.9.2020. Vesistöjenhoitoon 
vauhtia / Takkulammen ruoste stop. 
 
Ruoste-esiintymien torjuntaa on tutkittu valtakunnallisesti muissa 
vastaavissa kohteissa. Tähän mennessä ei ole löydetty toimenpiteitä, joilla 
kyseinen ongelma olisi saatu poistettua. 
 
Ruostesakan torjuntaan ei ole vielä kestävää ja lopullista toimenpidettä. 
Aloite ruoste-esiintymän poistamiseksi on ollut myös ympäristöpalvelun 
Helmen selvitettävänä, minkä yhteydessä esiintymän yhteyteen on 
toteutettu saostusallas ja imeytyskenttä, joka on todettu ainoaksi keinoksi 
ruostesakan pidättämiseksi 
 
4. Pitkälä Heikki, valtuustoaloite 7.9.2020. Valatilaisuuden pitäminen 
Haapavedellä. 
 
Kainuun prikaati toimii nykyään neljän maakunnan alueella (Pohjois-
Pohjanmaa, Kainuu, Pohjois-Savo ja Pohjois-Karjala), ”maakuntavalan” 
pitämistä vuorotellaan näiden maakuntien kesken. 
 
Vuonna 2022 valatilaisuus pidetään Pohjois-Pohjanmaalla Ylivieskassa.  
 
Valatilaisuuden pitämistä tulee hakea kirjallisesti. 
 
5. Repo Ilkka, valtuustoaloite 7.9.2020. Pulkkilantien kevyenliikenteen 
väylän jatkaminen pururatana. 
 
Aloitteen esitys on selvittelyssä. Ehdotetun reitin varrella on useita  
maanomistajia kunnan lisäksi, joita tulisi kuulla ennen mahdollista 
toteutusta. 
 
6. Ritola Sami, valtuustokysely. Mikä on Nord Fuel -hankkeenetenemisen 
tilanne? 
 
- Vs. kaupunginjohtaja Kimmo Hinnon vastaus: Seuraavaan valtuuston 

kokoukseen pyydetään Nord Fuelin asiantuntijakertomaan hankkeen 
etenemisestä. 

 
 
Kvalt 12.10.2020 1. Meriläinen Jari (Kok.), valtuustoaloite 12.10.2020. Haapaveden 

kokoomuksen aloite asumisoikeusasuntojen rakentamisesta Haapavedelle. 
 
 Kyseinen toiminta ei kuulu kaupungin toimenkuvaan, vaan ulkopuolisille 

asuntotoimijoille, joiden kanssa on oltu tarvittaessa yhteydessä ja osoitettu 
vapaita rakennuspaikkoja. Kaupunki on edesauttamassa tontti- ja lupa-
asioissa 

 
 2. Repo Ilkka ym. valtuustoaloite 12.10.2020. Valtuustoaloite vanhusten 

hoivapalveluiden säilyttämisestä kaupungilla. 
 
 Haapaveden kaupungilla ei ole tällä hetkellä vireillä/valmistelussa 

muutoksia vanhusten hoivapalveluiden järjestämiseen. 
 
 3. Repo Ilkka ym. valtuustoaloite 12.10.2020. Valtuustoaloite Ahjolan 

päiväkodin kiinteistön ja päivähoitotoiminnan järjestämisestä kaupungin 
omana palveluna. 



- Valtuustoaloitteen jättäneet eivät vastusta yksityisen 
varhaiskasvatuksen toimijan tulemista täydentämään 
kaupunginjärjestämän varhaiskasvatusta. 

 
Haapaveden kaupungilla ei ole tällä hetkellä vireillä/valmistelussa 
muutoksia varhaiskasvatuksen järjestämiseen. 
 
4. Mäkinen Janne, valtuustokysely 12.10.2020. Kysymys 
saavutettavuusdirektiivin vaatimuksesta kaupungin videotallenteiden 
tekstitykseen esim. valtuuston kokousten osalta. 
 
Kh:n päätös 25.1.2021 §16 
 
Kaupunginhallitus päätti, että 
1. Haapaveden kaupunginvaltuuston kokousten suoratoistoa jatketaan ja 
kokouksesta muodostetaan tallenne. 
2. tallenne poistetaan palvelusta 14 vuorokauden kuluttua kokouksesta. 
 

 
Kvalt 23.11.2020: 1. Pitkälä Heikki (Haapavesi-ryhmä), valtuustoaloite 23.11.2020. 

Pulkkilantien n:o 800 tievalaistuksen jatkaminen. 
 
 Alustavien selvitysten perusteella ehdotettu uudisrakentamisen suunnittelu 

ja rakentaminen edellyttää 220000-320000 investoinnin. 
 
 2. Repo Ilkka, valtuustokysely 23.11.2020- Kysymys talousjohtajan 

valintaan liittyen, hallintosäännön jakuntalain määräämä 
virkavelvollisuuden hoitaminen. 

 
- Vs. kaupunginjohtaja Kimmo Hinnon vastaus: Tarvittaessa 

oikeusasteet tekevät arvioinnin. 
 
 3. Joentakanen Esko, valtuustokysely 23.11.2020. 15.6.2020 

palvelukanavan kautta jätetyn kuntalaisaloitteen käsittelystä. Onko käsitelty 
ja annettu tietoa aloitteen lähettäjälle? Asianosainen ei ole saanut tietoa. – 

 
- Hallintojohtaja Eija Saarelan vastaus: Onko asianosainen ollut 

yhteydessä kaupunkiin aloitteen suhteen? Yhteydenotto on 
tavanomainen tapa asian vireille nousemiseksi. Tiedossa ei ole 
millaisena viestinä tai ilmoituksena aloite on kaupunkiin lähetetty. 

 
 Kuntalaisaloite käsitelty kasvatus- ja koulutuslautakunnassa  
 26.01.2021 § 7. Hylätty. 
 
 4. Ritola Sami, valtuustokysely 23.11.2020. Tiedusteli valtuutetun 

oikeudesta esittää mielipiteitä ja olla eri mieltä, liittyen Haapavesi-lehden 
juttuun.  

 
- Pj:n vastaus: Poliittiset asiat /politikointi eivät liity tähän asiakohtaan 

kyselyt ja aloitteet. 
 
 5. Repo Ilkka, valtuustokysely 23.11.2020. Kysymys kaupunginhallituksen 

puheenjohtaja Anri Kolehmaiselle. Miksi hän toimi esitetyllä tavalla 
16.11.2020 hallituksen kokouksessa? 

  
- Kaupunginhallituksen kokoukset ovat suljettuja. 

 
Kvalt 14.12.2020 1. Vuorenmaa Heino ym. valtuustoaloite 14.12.2020. Metsäteiden 

kunnossapidon avustaminen. 



 
 Valtuusto päätti poistaa avustuksen säästötoimenpiteenä. Avustuksen 

ottaminen käyttöön vaatii valtuustokäsittelyn. 
 
 Metsäautoteiden avustusasian käsittelyä jatketaan.  
 
 2. Paavola Antti ym. valtuustoaloite 14.12.2020. Haapaveden 

Aittokyläntien 18411 kunnossapito ja korjaukset. 
 
 Tien hoito ja kunnossapito on Ely:n toimivallan alla. Asiasta on oltu 

yhteydessä Ely- keskukseen. 
 


